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 Or.0012.4.2024      

 

Protokół Nr 5/2024 

z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg 

Rady Powiatu Mławskiego 

odbytego w dniu 29 listopada 2024 roku 

pod przewodnictwem 

Pana Sławomira Wieczorka – Przewodniczącego Komisji 

    

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji wg załączonych list obecności oraz zaproszeni 

goście. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pan Sławomir Wieczorek - Przewodniczący Komisji 

Otworzył piąte posiedzenie Komisji, powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pan Sławomir Wieczorek - Przewodniczący Komisji 

Poinformował, że na podstawie listy obecności stwierdza prawomocność obrad. Obecnych jest 4 

członków Komisji. Pan Jerzy Nowakowski dołączył w trakcie trwania posiedzenia Komisji. 

  

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia poprzedniej Komisji 

 

Komisja przyjęła protokół Nr 4/2024 (3 głosy za i 1 głos wstrzymujący się) 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Pan Sławomir Wieczorek  - Przewodniczący Komisji 

Zaproponował, aby porządek obrad rozszerzyć o dodatkowy punkt w brzmieniu: „Zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie złożenia wniosku przez Powiat Mławski         

o dotację ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg 

dojazdowych do gruntów rolnych na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2314W Dębsk- Kitki-Szumsk””.  

 

Porządek obrad po zmianie: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

• ustalenia opłat za usuwanie i przechowywania pojazdów usuniętych z dróg na parking 

strzeżony oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a 

następnie odstąpienia od usunięcia na 2025 rok; 

• udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzierżoniowskiego na usuwanie skutków 

powodzi; 
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• udzielania pomocy finansowej Gminie Strzegowo na realizację zadania pn. „Zakup 

fantomu do nauki resuscytacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Niedzborzu”; 

• złożenia wniosku przez Powiat Mławski o dotację ze środków budżetu Województwa 

Mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

2314W Dębsk- Kitki-Szumsk”; 

• ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

Radnych Powiatu Mławskiego. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji. 

 

 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu Mławskiego w sprawie: 

 

• ustalenia opłat za usuwanie i przechowywania pojazdów usuniętych z dróg na parking 

strzeżony oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a następnie 

odstąpienia od usunięcia na 2025 rok; 

 

Pan Jan Chodziutko- Dyrektor Wydziału Komunikacji 

Poinformował, że ustawa o ruchu drogowym nakazuje coroczne ustalenie wysokości stawek za 

usuwanie i przechowywania pojazdów usuniętych z dróg na parking strzeżony oraz kosztów 

powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a następnie odstąpienia od usunięcia. Zgodnie 

z obwieszczeniem  Ministra Finansów z dnia 29 lipca 2024 roku w sprawie obowiązujących stawek, 

są one wyższe do poprzedniego roku o ok. 3-4 %. 

 

Pan Jan Warecki – Członek Komisji 

Zapytał, czy stawki muszą być potraktowane jako stawki maksymalne? 

 

Pan Jan Chodziutko- Dyrektor Wydziału Komunikacji 

Odpowiedział, że ponosimy ogromne koszty za przeprowadzenie procedury, holowania                              

i przechowywanie pojazdów usuniętych na parking strzeżony. Wiąże się to również z kosztami 

wynikających z podpisanych umów na holowanie i przechowywanie aut. Ponosimy starty i nie 

zarabiamy żadnych pieniędzy, pomimo stosowania stawek zaproponowanych przez Ministra 

Finansów. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Dodał, że istota rzeczy jest, iż powiat nie może zarabiać na holowaniu aut i my dokładamy do tego 

przedsięwzięcia. Stawki w dalszym ciągu nie pokrywają faktycznie ponoszonych kosztów holowania. 

Gorsza sytuacja jest w przypadkach aut porzuconych - starty są większe. Jest to nasz ustawowy 

obowiązek. W mieście Mława mamy dużo obcokrajowców, jest to efekt migracyjny. Głównie to oni 

porzucają tak wiele aut.  

 

 

Komisja jednogłośnie (4 głosy za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Rady 

Powiatu Mławskiego ustalenia opłat za usuwanie i przechowywania pojazdów usuniętych z dróg na 

parking strzeżony oraz kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji usunięcia, a następnie 

odstąpienia od usunięcia na 2025 rok, podejmując stosowną uchwałę.  
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• udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzierżoniowskiego na usuwanie skutków 

powodzi; 

 

Pan Tomasz Dobrosielski- Kierownik Działu Zarządzania Kryzysowego i Spraw Obronnych 

Przedstawił informację dotyczącą pomocy finansowej w kwocie 15 000,00 zł. Kwota pochodzi ze 

zbiórki zorganizowanej przez  Powiat Mławskiego w miesiącu wrześniu. Wpłat można było dokonać 

na wskazany nr rachunku bankowego z przeznaczeniem na usuwanie skutków powodzi. Na 

podstawie umowy pomiędzy powiatami środki finansowe zostaną przekazane po wyrażeniu zgody 

organu stanowiącego Rady Powiatu Mławskiego. Ponadto uczestniczyliśmy w pomocy rzeczowej. 

Przekazane zostały m. in.: żywność, środki chemiczne do województwa opolskiego. Ponadto miasto 

Kłodzko otrzymało od Powiatu Mławskiego 9 osuszaczy powietrza za kwotę 40 000,00 zł. 

 

Pan Krzysztof Butryn - Członek Komisji 

Zapytał, na jaką kwotę została udzielona pomoc rzeczowa? 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Odpowiedział, że pomoc rzeczowa była organizowana w ramach Sztabu Kryzysowego przy 

współpracy z Wójtami Gmin. Pomoc rzeczowa była dostarczana bezpośrednio, bądź magazynowana 

i przekazywana większym transportem. 

 

 

Komisja jednogłośnie (4 głosy za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Dzierżoniowskiego na usuwanie 

skutków powodzi, podejmując stosowną uchwałę.  

 

 

• udzielenia pomocy finansowej Gminie Strzegowo na realizację zadania pn. „Zakup 

fantomu do nauki resuscytacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Niedzborzu”; 

 

Pani Beata Chocholska - Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Przedstawiła informację dotyczącą wniosku o udzielenie pomocy finansowej na zakup fantomu           

w kwocie 2 500,00 zł. Przygotowana zostanie stosowna umowy miedzy powiatem, a gminą 

Strzegowo na realizację zadania. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Dodał, że wniosków o pomoc finansową jest bardzo dużo. W związku z tym Zarząd Powiatu 

Mławskiego w kolejnym roku w budżecie Powiatu Mławskiego chce przeznaczyć kwotę 50 000,00 

zł z przeznaczeniem dla Ochotniczych Straż Pożarnych z powiatu, aby wszystkie podmioty traktować 

jednakowo. W formie dotacji dla gminy i kolejno gmina może wskazać jednostkę Ochotniczej Straży 

Pożarnej . 

 

Pan Krzysztof Butryn - Członek Komisji 

Zapytał, czy kwota 2 500,00 zł jest to 100% pokrycia kosztów zakupu? 

 

Pani Beata Chocholska - Główny Specjalista w Wydziale Edukacji, Sportu i Zdrowia 

Odpowiedziała, że tak - jest to 100%. 

 

 

Komisja jednogłośnie (4 głosy za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Strzegowo na realizację zadania pn. 

„Zakup fantomu do nauki resuscytacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Niedzborzu”.  

 



4 

 

 

• złożenia wniosku przez Powiat Mławski o dotację ze środków budżetu Województwa 

Mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 

2314W Dębsk- Kitki-Szumsk”; 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Przedstawił, informację dotyczące realizacji zadania, które jest kontynuacją prac rozpoczętych              

w latach poprzednich. Odcinek drogi o jaki wnioskujemy zamknął by w całości przebudowę tej drogi 

powiatowej nr 2314W Dębsk- Kitki-Szumsk. 

 

Pan Jan Warecki – Członek Komisji 

Zwrócił się z prośbą, aby w przyszłości zapis takich inwestycji etapowanych zawierał w nazwie 

informację jaki etap jest w realizacji, co ułatwi interpretację danych. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Dodał, że prośba ta jest całkowicie zasadna. 

 

Pan Sławomir Wieczorek  - Przewodniczący Komisji 

Zapytał, o jaką kwotę wnioskujemy? 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Odpowiedział, że szacunkowa kwota to 600 000,00 zł. Dotacja może wynosić do 50%.  

 

Pan Sławomir Wieczorek  - Przewodniczący Komisji 

Zapytał, jaki jest przewidziany udział gminy w finansowaniu? 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Odpowiedział, że nie wnioskowaliśmy o wkład finansowy gminy na tym etapie.  

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Dodał, że jest jeszcze wiele dróg gruntowych w powiecie mławskim, które nie spełniają warunków 

do złożenia wniosku o dofinansowanie, gdyż nie mają szerokości 3 metrów. 

 

Pan Krzysztof Butryn - Członek Komisji 

Zapytał, jaki metraż obejmują prace dotyczące tego wniosku? 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Odpowiedział, że jest to 999 metrów. Z informacji, które otrzymałem nadal są odcinki na tej drodze, 

eksploatowane przez ciężki sprzęt rolniczy. Niestety taka droga żwirowa wymaga remontu przy tak 

intensywnej eksploatacji. 

 

Pan Jan Warecki – Członek Komisji 

Zapytał, kiedy były wykonywane prace remontowe na tym odcinku drogi? 

 

Pan Piotr Witkowski- Z-ca Dyrektora Wydziału Promocji, Funduszy Pomocowych i Rozwoju 

Odpowiedział, że zrealizowaliśmy na tym odcinku prace w roku 2009, kolejno w roku 2010, w roku 

2020, w roku 2021, w roku 2024 i wnioskujemy na rok 2025. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 
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Dodał, iż nie zostały poczynione żadne kroki, aby właściwie zadbać geodezyjnie o drogi gruntowe, 

aby mogły kwalifikować się na pozyskanie środków i wniosek taki nie został odrzucony formalnie. 

Takich dróg w całym powiecie jest wiele. 

 

 

Komisja jednogłośnie (5 głosów za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

Mławskiego w sprawie złożenie wniosku przez Powiat Mławski o dotację ze środków budżetu 

Województwa Mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 2314W Dębsk- 

Kitki-Szumsk”, podejmując stosowną uchwałę.  

 

 

• ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

Radnych Powiatu Mławskiego. 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Poinformował, że aby uporządkować nasz stan prawny, dotychczasowa uchwała Rady Powiatu 

Mławskiego dotycząca diet wymaga zmiany. Kwestie usprawiedliwiania nieobecności radnych 

muszą zostać uporządkowane. W projekcie nie ma określonego miesiąca urlopowego, wolnego od 

posiedzeń. Nieobecność radnego podczas sesji, posiedzenia komisji i zarządu oraz pełnienia dyżuru 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu i Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu powoduje obniżenie 

diety każdorazowo o 10% kwoty miesięcznie ustalonej wysokości diety. Dieta uzależniona jest od 

udziału w pracach rady, komisji i zarządu oraz od pełnienia dyżurów przez Przewodniczącego Rady 

Powiatu  i Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. Dieta nie przysługuje, gdy radny nie uczestniczył 

w danym miesiącu w żadnych posiedzeniach: sesji, komisji i zarządu lub nie były pełnione dyżury 

przez Przewodniczącego Rady Powiatu i Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 

Dodał, że w mieście Mława uchwała dotycząca diet radnych została podjęta 4,5 roku temu. 

Wcześniejsza uchwała Rady Powiatu Mławskiego dopuszczała możliwość składania 

usprawiedliwień nieobecności radnych, co nie powodowało obniżenia diety za brak udziału                    

w posiedzeniach. Specyfika samorządu miejskiego i samorządu powiatowego różni się od siebie. 

Radni w mieście są mieszkańcami miasta Mława, natomiast radni powiatowi są mieszkańcami 

różnych miejscowości z całego powiatu mławskiego. Według uchwały w mieście w każdym miesiącu 

musi odbyć się posiedzenie komisji czy sesji, aby dieta mogła zostać wypłacona. W przypadku 

nieobecności na danym posiedzeniu radny tracił 1/3 diety. 

 

Pan Sławomir Wieczorek  - Przewodniczący Komisji 

Zapytał, czy zapis ten dotyczy Sesji Nadzwyczajnej? 

 

Pan Witold Okumski- Starosta Mławski 

Odpowiedział, że oczywiście też dotyczy Sesji Nadzwyczajnej. 

 

 

Komisja (4 głosy za, 1 głos wstrzymujący się) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady 

Powiatu Mławskiego w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla Radnych Powiatu. 

 

 

Punkt 6 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Pytań i wniosków nie zgłoszono. 
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Punkt 7 

Zamknięcie posiedzenia. 

Pan Sławomir Wieczorek  - Przewodniczący Komisji 

Zamknął piąte posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego, Transportu i Dróg. 

Podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w posiedzeniu.  

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

              Sławomir Wieczorek 

 

 
Sporządziła: 

Małgorzata Wieczorek 

20.12.2024 r. 


